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SLOVENSKO: Bratislavskí mestskí poslanci podozrivo čerpali štátne dotácie, informuje
Transparency. Tie mali ísť na nikým nevidené kaviarne či paintballové centrum. Časť
peňazí poslanci vrátili, išlo vraj o chybu. TIS upozorňuje, že systém finančnej pomoci je
náchylný na podvody.

Nezisková organizácia Transparency International Slovensko (TIS) upozornila na prijímateľov štátnej
pandemickej pomoci pre nájomcov z prostredia bratislavských poslancov. Jedným z nich je aj
Rastislav Tešovič z tímu bratislavského primátora Matúša Valla

Ten získal od ministerstva hospodárstva šesť dotácií v spoločnej výške 92-tisíc eur. Výškou obnosu sa
tak radí medzi najväčších poberateľov finančnej pomoci. Poslanec riadi dve občianske združenia
a dve spoločnosti, pričom tie mali za posledné roky nulové tržby.

Jedno zo združení Devínska Inak dostalo od ministerstva 28-tisíc eur na pokrytie 50 percent nákladov
nájomného za 3,5 mesiaca sťaženého podnikania. Väčšina z peňazí sa týkala nájmu v rodinnom dome
Tomáša Korčeka. Ten je tiež mestský poslanec.

 

Nevedomá chyba?

„Z dôvodu, že nájomca nebol schopný riadne a včas uhrádzať svoje splatné záväzky, nájomná zmluva
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už bola ukončená. Nakoľko pri vypĺňaní žiadosti o dotáciu treťou osobou prišlo k nevedomej chybe
pri písaní a počítaní, bola uvedená žiadosť o dotáciu stornovaná a dotácia v celosti vrátená späť na
účet Ministerstva hospodárstva SR,“ odpovedal Korček na otázky TIS.

Ako podotýka Transparency, „podľa zmluvy z minulého leta, ktorú nám Korček poskytol, malo byť
celoročné nájomné jeho priestorov 12-tisíc eur, a teda maximálne možná žiadaná dotácia za tri a pol
mesiaca 1750 eur. Namiesto toho Korček s Tešovičom požiadali a dostali viac ako desaťnásobok tejto
sumy.“

Do hľadáčika sa s Korčekom dostali aj ďalší dvaja poslanci – Soňa Svoreňová a Radoslav Olekšák. Tí
mali spolu uzavrieť rôzne zmluvy o nájomnom, avšak väčšinou nedošlo k realizácii žiadnej činnosti.
Od štátu si následne vypýtali štedrú pomoc.

 

Neznáme centrum či kaviarne

Napríklad Olekšák žiadal od štátu 34-tisíc eur na paintballové centrum v meste Poprad. Podľa
Transparency však o ňom internet a ani nikto z domácich nič nevie. Tešovič zasa žiadal 19-tisíc eur
na dvojicu kaviarní.

Jedna z nich sa mala nachádzať na Račianskom námestí v Bratislave a priestor Tešovičovi prenajala
spoločnosť THX. Tú vlastní Radoslav Olekšák. „Obe fungovali pod názvom Prešporská pivnica,
povedal nám Tešovič. Keď sme sa boli na týchto adresách pozrieť, nič podobné sme tam nenašli.
Ľudia z okolitých podnikov nám tvrdili, že ani pred pandémiou tam nič také nezaznamenali,“ uvádza
Transparency.

Podľa mimovládky celá táto situácia poukazuje na širší problém pri čerpaní finančnej pomoci
ministerstva hospodárstva. Preplácanie nákladov na nájomné je tiež náchylnejšie na podvody,
pretože výška podpory sa odvíja len od zmluvy medzi nájomcom a nájomníkom.

„Zmluvu ministerstvo nepožaduje, stačí vyplniť údaje. Je v podstate nemožné skontrolovať, či zmluva
nie je antedatovaná a či vôbec deklarovaná činnosť v tých priestoroch prebehla, obzvlášť, ak nájomca
neplatil a ide o čerstvo uzavretú dohodu tesne spred začiatku pandémie,“ upozorňuje TIS, ktorá
zároveň podala na Sulíkov rezort podnety na kontrolu spomínaných dotácií.
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